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روزگار ناخوش بازار لوازم 
خانگی

ادامه از صفحه یک: با این حال آنچه فعلا مشهود 
است بی رونقی این بازار است که دلیل آن به وضعیت 
اقتصادی، نوسانات ارزی، فقدان امکان مراودات تجاری 
خارجی،  سرمایه های  نکردن  جذب  کشورها،  دیگر  با 
تجهیزات و ماشین آلات و درنهایت به تغییرات در تقاضا 
و عرضه بازمی گردد. همچنین محدودیت های وارداتی، 
مشکلات تولید داخلی و تغییر سلیقه مصرف کنندگان و 
تمایل به خرید کالاهای باکیفیت بالاتر یا برندهای معتبر 

نیز بر روند فروش اثر گذاشته است. 
فوق،  عوامل  از  جدای  هم  دیگر  معضلی  میان  این  در 
خرد  فروشندگان  گلایه مندی  و  کسادی  شدت  موجب 
لوازم خانگی شده است. فعالیت  فروشگاه هایی که سابقه 
تشکیل آن ها بیشتر از سه تا چهار سال  نیست و درگذشته 
فقط اقلامی مانند خوراک ویا در مواردی پوشاک را در بر 
می گرفتند اما به تدریج دامنه فعالیت آن ها گسترده تر و به 

حوزه هایی مانند لوازم خانگی هم رسیده است. 
هم  روزبه روز  آن ها  کاری  جدیت  که  بزرگ  مراکزی 
وسیع تر و البته به دلیل برخورداری از تسهیلات بانکی 
با  بیشتر  مشتری  جذب  برای  فراوان  تبلیغات  و  بالاتر 
استقبال هم روبرو شده اند. اما در برابر این محبوبیت با 
افزون شدن مشکلات واحدهای خردی مواجه هستیم که 
سال های زیادی است فعالیت خود را آغاز کرده و ناتوان 
از بکار گیری ترفندهای هایپرها برای جذب مشتری، دچار 

مشکلات فراوانی شده اند. 
حالا با وجود معضلات اشاره شده و روند رو به رشد رکود 
در بازار لوازم خانگی به نظر می رسد تا زمان بیشتری از 
دست نرفته و شرایط این حوزه نابسامان تر نشده است، 
این  به  پا  به همراه بخش خصوصی  دولت  است  لازم 
میدان گذارده و با اعمال سیاست هایی قوی تر واجرایی تر 
مانند تسهیل قوانین، ایجاد ارتباطات بین المللی، تخصیص 
منابع مالی عادلانه به همه اصناف و واحدهای کوچک تر، 
ممانعت از تبلیغات نادرست توسط مجموعه های بزرگ  
و جذب سرمایه گذاری به بهبود شرایط این حوزه کمک 
کند. به علاوه سرمایه گذاری درجهت تحقیق و توسعه و 
استفاده از فناوری های برتر، ارتقای کیفیت تولیدات و اتخاذ 
راهکارهایی برای فروش با تسهیلات به مصرف کنندگان 
از دیگر تدابیری است که برای رونق این بازار مؤثر خواهد 

بود. 

سرمقاله

 چوب لای چرخ فعالان حوزه سالمندی
 اصفهان امروز: نشســت تعاملی با حضور فعالان حوزه 
سالمندی در سالن اجتماعات بنیاد فرزانگان اصفهان  برگزار 

کرد.
 مهرداد بهشتی، مدیرعامل شــرکت دریای سلامت مهر 
مهتران گفت: بیش از یک ســال است که تحت شرکت 
دریای ســلامت مهر مهتران در حوزه ســالمندی فعالیت 
می کنیــم و متوجه شــدیم فعالان این حــوزه به صورت 

جزیره ای عمل می کنند.
 او ادامه داد: این نشســت را باهدف تعامل بین فعالان این 
حوزه از جمله، مدیریت اقامتگاه اریکه آرامش در شــمال 
کشور، بنیاد فرزانگان، نماینده کانون بازنشستگان شهرداری 
و نماینده خانه کارگر و نماینده کانون بازنشستگان بهزیستی 
اصفهان در ســالن اجتماعات بهزیســتی برگزار کردیم. 
مدیرعامل شــرکت مهر مهتران با بیــان اینکه اصفهان 
به عنوان شــهر دوستدار سالمند در یونسکو ثبت شده است 

اظهار داشت:
 کارهایی در این زمینه صورت گرفته است، اما کافی نبوده 
و بخش هــای فعالان این حوزه کمترین تعامل و ارتباط را 
با یکدیگر دارند. به همیــن دلیل تلاش کردیم تا آن ها را 
دور هم جمع کنیم و اتفاقات بهتری را برای پیشکسوتان و 

سالمندان رقم بزنیم. بهشتی خاطرنشان کرد: 
در اصفهان مرکز طوبی یکی از بهترین و اســتانداردترین 
مکان ها برای سالمندی تأسیس شده است، درحالی که کمتر 
کسی از آن مطلع است. او اذعان داشت: یک اصفهانی در 
شمال کشور اقامتگاه اریکه آرامش را ویژه سالمندان تأسیس 
کرده تا در ســفر به این منطقه خوش آب وهوا، با کمترین 
مشکل به جهت استاندارد بودن پله ها، سرویس بهداشتی و 

تغذیه اوقات خوشی را سپری کنند.
Á شورای سالمندی بدون برنامه 

 در این جلسه مؤسس اقامتگاه اریکه آرامش نیز با اشاره 
به اینکه بازنشسته تأمین اجتماعی است گفت: کانون های 
بازنشستگی و رؤسای آنها در حال تحمل مشکلات فراوان 

هستند تا دل اعضایشان را شاد کنند. 
علی اکبر رمضانی با اشــاره به تغییرات صورت گرفته در 
زندگی به واسطه توسعه تکنولوژی اظهار داشت: باید ببینیم 
بیست سال آینده در چه وضعیتی هستیم؟ نگاه ها تغییر کرده 
و باید کاری انجام دهیم تا با این تغییرات سازگار شویم. او 
با بیان اینکه فکر نمی کنیم که نیازمند کمک رسانی هستیم 

ادامه داد:
 سال ها است که شورای عالی سالمندی در کشور تشکیل 
شــده، ولی هیچ پلن و برنامه ای نــدارد؛ درحالی که آمارها 
نشــان دهنده افزایش جمعیت سالمندی است و این ارگان 
فقط جلسه های مکرر و بی نتیجه برگزار می کند. مدیریت 
اقامتگاه اریکه آرامش خاطرنشان کرد: باید خودمان به فکر 
خودمان باشیم و خوددوستی داشته باشند تا دگردوستی رواج 

پیدا کند. 
او اذعان داشــت: بزرگ ترین مشکل ســالمندی این 
است که به سالمند می گوییم شما بنشینید و کارها را به ما 
بسپاریم؛ این گفته نادرستی است و سالمند نباید خانه نشین 
شود. رمضانی اضافه کرد: با برسی های فراوان متوجه شدم 
ما در کشــور یک سری خانه سالمندان وجود دارد که به آن 
ترمینال مرگ می گویند؛ یعنی خانواده فرد سالمند را به خانه 
سالمندان می برد تا آخرین روزهای عمرش را در آنجا سپری 
کند، درحالی که در خارج از کشور این گونه نیست و سالمندان 
جدای از کوچک کردن خانه شان، برنامه ریزی سفر دارند. او با 
طرح این پرسش که این موضوع چقدر در کشور ما این رایج 
اســت؟ افزود: آیا در ایران امکانات کافی جهت سفر برای 

سالمندان وجود دارد؟ 
جواب خیر اســت. بــه همین خاطــر تصمیم گرفتم 
اریکه آرامش را متناســب بــا نیاز ســالمندان در منطقه 
خوش آب وهوای شــمال کشــور دایر کنم. رمضانی اظهار 
داشــت: هروقت صحبت از تفریح و ســفر می شود فقط 
به هزینه ها اشــاره می شود؛ درســت است که سالمندان با 
مشکلات مالی روبرویند، اما باید فرهنگ سازی شود تا سفر 
و تفریح هم داشــته باشد؛ چراکه سالمندمان بیکار است و 

نمی داند وقتش را چگونه پر کند.
 ما گروهی داریم که فقط به شــادی و نشاط و حسن 
امید به سالمندان فکر می کند. او خاطرنشان کرد: ما آمادگی 
تعامــل با تمام کانون های بازنشســتگی اصفهان را داریم 
و اعــلام می کنم که ما؛ اریکه آرامــش را برای درآمدزایی 

نساختیم؛ بلکه به دنبال خدمت رسانی به قشر سالمند هستیم.
Á سالمندی بحران کشور در آینده است 

 رئیس بنیاد فرزانگان اســتان اصفهان نیز در نشست 
تعاملی فعالان حوزه سالمندی گفت: 

مسئله سالمندی بحران کشور در آینده است و مسئولان 
با خوش خیالی کامل فکر می کنند با تعطیل کردن می شود 

مملکت اداره کرد.
 منوچهر افتخار ادامه داد: این وضعیت اگر ادامه دار شود 
دیگر آثاری از طبقه متوسط باقی نمی ماند؛ چراکه بیش از 
نصف طبقه متوســط جامعه زیر خط فقر رفته است و ادامه 
وضع موجود در کمتر از ده سال آینده عواقب بسیاری دارد. 

او تأکید کرد: 
اصفهان سه ســال است که به عنوان شــهر دوستدار 
سالمند تعیین شــده است؛ مســئولان می گویند ما شهر 
دوســتدار سالمند هستیم، اما در هیچ کدام یک از ادارات ما 
دو تا صندلی مناسب سالمند وجود ندارد؛ از متناسب سازی 
خیابان ها و مجتمع های خرید و سرویس حمل ونقل عمومی 
که دیگر صحبت نکنیم بهتر است. افتخار تأکید کرد: ظاهراً 
شهر اصفهان در این حوزه چندقدمی از سایر شهرها جلوتر 

است، اما کافی نیست.
 رئیس بنیاد فرزانگان اصفهان یادآور شــد: تا چند سال 
پیش مسئله همین بود که سالمند باید منتظر مرگ باشد؛ 
اما تغییر سبک زندگی و توسعه تکنولوژی این مسیر را تغییر 
داده و سالمندان با فضای مجازی و اطلاعاتی که دریافت 

می کند به استقبال مرگ نمی روند.
 بااین حال در کشور ما بازنشسته دنبال کار مجدد است 
درحالی که در اروپا و غیره به دنبال سفر تفریح هستند. او با 
اشاره به پروژه بی فرجام همسازی حقوق بازنشستگان گفت: 
همسازی های صورت گرفته در حقوق ما نیز بسیار ناچیز بوده 
و مسئولانی که قرار است پیگیر حقوق ما باشند، بیش از ۴۰ 

میلیون تومان حقوق دریافت می کنند.
Á پیشگیری برای عدم ورود به خانه سالمندان 

 نماینده کانون بازنشستگان استانداری اصفهان که در 
جلســه تعاملی فعالان حوزه سالمندی حضور داشت گفت: 
در شهرستان خمینی شهر مجموعه ای داریم به نام بام شهر 
که با رعایت استاندارهای لازم امکان زیست سالمندان در 

محیطی مناسب را فراهم کرده است.
 علیرضا کمالی ادامه داد: باوجود مکان های مناســب 
برای ســالمندان در اصفهان و کشور، بخش میانی مغفول 
مانده و کمتر کسی از این خدمات مطلع است. او تأکید کرد: 
باید پیشگیری کنیم که سالمند به مرحله ای نرسد که خانه 

سالمندان پایان راه و کارش باشد.
Á  تعامل خانه کارگر با مجموعه های خدماتی 

ویژه بازنشستگان
 نماینده درمــان خانه کارگر اســتان اصفهان در این 
جلســه گفت: تلاش کردیم تا بخش ناچیزی از مشکلات 

ســالمند بیمار ناتوان را برطرف کنیم و باعث افتخار است 
که تعامل بیشتری با هم داشته باشیم. زهره سلیمانی افزود: 
ما با مجموعه های زیادی در تعامل هستیم که تا حدود ۷۰ 
درصد تخفیف خدمات برای بازنشستگان عضو خانه کارگر 
در نظر گرفته اند و خواهش داریم که اریکه آرامش با خانه 
کارگر اصفهان قراردادی برای استفاده اعضای ما با تخفیف 

مناسب منعقد کند.
Á  ۱۸۰ هزار ســالمند در عضویت خانه کارگر 

اصفهان
 نایب رئیس کانون بازنشستگان شهر اصفهان با اشاره 
به اینکه حدود ۷۰ درصد جمعیت اصفهان مشمول تأمین 
اجتماعی هستند اظهار داشت: ۴۵۰ هزار عضو خانه کارگر 
هســتند که جمعیت قابل قبولی اســت و مراکز زیادی با 

تخفیف های ویژه به آنها خدمات می دهند.
 ابراهیمی تأکید کرد: حدود ۱۸۰ هزار نفر مستمری بگیر 
در عضویت خانه کارگر اصفهان داریم که از نظر معیشــت 
و درمان شــرایط مناســبی ندارند و امیدواریــم با تعامل 
با مجموعه های بیشــتر از جمله اریکــه آرامش خدمات 

مقرون به صرفه ای به آنها ارائه کنیم.
 او یادآور شــد: از حقوق بازنشســتگان خودبه خود کم 
می شــود و استفاده از خدمات اگر به صورت تقسیطی باشد 

بسیار عالی خواهد بود.
Á غفلت جامعه و مسئولین نسبت به سالمندان 

 رئیس کانون بازنشستگان هیئت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی در نشست تعاملی با فعالان حوزه سالمندی گفت: 
دانشگاه علوم پزشکی بعد از آموزش وپرورش دومین جمعیت 

بازنشستگان را دارد.
 رفیعیان ادامه داد: آقای دکتر حیدرعلی عابدی نماینده 
پیشین مردم اصفهان در شــورای شهر، مؤسسه آموزشی 
برای سالمندان تأسیس کرده و دوره ای ویژه این افراد برگزار 
کردند که باوجود تبلیغات فراوان تنها سه نفر در دوره شرکت 
نمودند. این یعنی غفلت جامعه و مسئولان نسبت به حوزه 

سالمندی. 
او یادآور شــد: آقای عابــدی در انگلســتان در حوزه 
سالمندی تحصیل کردند و امیدواریم سایرین از تجارب وی 
بهره ببرند. رئیس کانون بازنشستگان هیئت علمی دانشگاه 
علوم پزشکی یادآور شد: اگر در استان اصفهان به این نتیجه 
رسیدید که نیاز به آموزش در حوزه سالمندی دارید، مجموعه 

دکتر عابدی قادر به انجام این کار هستند.
 رئیس کانون بازنشســتگی جهاد کشاورزی نیز در این 
نشست گفت: ۵/۹۹ درصد زمین های ما مشکلات مشترک 
است که مشــکل مالی در رأس آن ها است. ایرج هاشمی 
افزود: امروزه شاهد این هستیم که افراد زیادی با سن بالا از 

جامعه و خانواده ها طرد می شوند. 
در جمع های مختلف می بینم جوانان و میان ســال ها با 
هم و سالمندان منزوی شدند. او خاطرنشان کرد: ما به عنوان 

سالمند در بیشــتر جهات افراد بسیار آسیب پذیری هستیم 
و باید به فکر خودمان باشــیم. رئیس کانون بازنشستگان 

بهزیستی نیز اظهار داشت: 
بهزیســتی امکانات قابل قبولی دارد می تواند با ســایر 
ارگان ها و نهادها تعامل بیشتری برای خدمات رسانی برقرار 
کند. منیژه قربانی نایب رئیس کانون بازنشستگان کشوری 
نیــز گفت: ما ۱۲ هزار نفر عضو داریم که ۸ هزار نفر از آنها 
عضو فعال هستند مرتب از تورهای گردشگری ما استفاده 

می کنند. 
او با اشاره به اینکه کانون بازنشستگان کشوری اصفهان 
به دنیال بیرون کشیدن سالمند از خانه است افزود: امیدواریم 
مکان ها مناسب با قیمت های مناسب جهت استفاده بیشتر 

سالمندان عضو کانون ما فراهم شود. 
قربانی تأکید کرد: در زمینه گردشــگری کاری شود که 
تأمین اجتماعی کشــوری و لشکری با هم تعامل بیشتری 

برای استفاده همه بازنشستگان داشته باشند.
 خانم نظارتی مســئول گردشگری کانون بازنشستگان 
کشــوری اصفهان هم یادآور شــد: با علم به اینکه شادی 
سبب بهبود کیفیت زندگی می شود، ما سعی می کنیم مرتب 
تورهای یک روزه و سه روزه برای اعضای خود برگزار کنیم.

 رئیس کانون بازنشســتگان ثبت اسناد استان اصفهان 
در نشســت تعاملی فعالان حوزه ســالمندی گفت: کشور 
دچار مشــکلات مالی است و نباید نشست و فقط در مورد 
مشکلات حرف زد؛ بلکه باید برای برون رفت از این شرایط 

ابتکار صورت گیرد. حمیدرضا نوشاد ادامه داد:
 می شود با مشارکت مشــکلات را حل کرد و یکی از 
راه حل ها این است که با بازنشستگان که کوهی از اطلاعات 
هستند با تهاتر خدمات انجام دهیم. خدماتی مانند آموزش 

بجای پول سفر و قسطی کردن خدمات.
Á چوب لای چرخ فعالان حوزه سالمندی 

 در پایان این نشست مؤسس سرای سالمندی طوبی با 
دل پر پشــت تریبون رفت و گفت: سال ۸۲ به دنبال یک 
مرکز مناسب سالمندی برای یکی از اعضای خانواده بودیم 

و هرچه گشتیم چنین مرکزی را پیدا نکردیم.
 به همین خاطر فکر تأســیس سرای طوبی با رعایت 
همه استانداردهای اقامت و نگهداری سالمند شکل گرفت. 
حمیدرضا مأنوسی افزود: از سال ۸۲ شروع به کار در حوزه 

سالمندی کرده ام.
 در ســال ۸۴ با سفر به کشورهای مختلف و استخراج 
تمام اســتانداردهای لازم برای خانه ســالمندان اقدام به 
تأسیس ســرای طوبی کردم. ۶۷۰۰ متر زیربنا در بهترین 
نقطه شهر مشرف به کمربندی های شهر و دسترسی آسان 
به نقاط مختلف کشــور. او ادامه داد: تا ســال ۹۵ معماری 
ساختمان با هزینه شخصی کامل شد بعد بهزیستی گفت 

ساخت از شما تجهیز از ما که در نهایت زیر بار نرفتند. 
همچنین تا ســال ۹۹ هیچ شخصیتی از استان و شهر 
اصفهان از حضور این مکان خبر نداشــت و با شیوع کرونا 
کلًا نادیده گرفته شدیم. مؤسس سرای طوبی اضافه کرد: 
در حال حاضر یک چهارم مجموعه قابل بهره برداری است و 
به جرات می توان گفت در هر زمینه ای کاملًا اســتثنایی و 

صددرصد متناسب با نیازهای سالمندان است.
 او تأکید کرد: پذیرش ســالمند داریم؛ ولی آن طور که 
بایدوشاید نبوده است، زیرا درد ما درد فرهنگ است. فرهنگ 
غلط حضور سالمند در خانه سالمندان برای استقبال مرگ 
بســیار نادرست اســت و مجموعه طوبی بستری را برای 

زیست بهتر سالمندان فراهم ساخته است. 
مأنوسی با اشاره به اینکه سرای طوبی با بهترین برندها 
تجهیز شده است گفت: ۳۰۰ تا ۳۵۰ میلیارد تومان برآورد 
این ساختمان است؛ در دوره دولت محمود احمدی نژاد قرار 
شد دولت ۵۰۰ میلیون تومان کمک کند، بدین ترتیب که 
۲۵۰ میلیــون تومان دفتر ریاســت جمهوری بدهد و ۲۵۰ 
میلیون تومان اداره کل بهزیســتی که ۲۵۰ میلیون دولت 
به حساب بهزیستی واریز شد و بهزیستی برای تحویل این 
پول به ما، خواستار ۴ خودرو پرشیا و ۴ میلیون تومان هزینه 

جهت تجهیزات ویلاهای شمال این سازمان دولتی شد. 
این مطالبات را طبق خواسته شــان پرداخت شد و ۲۵۰ 
میلیون تومان پول دولت را به حســاب ما واریز کردند، اما 
سهم ۲۵۰ میلیون تومانی خودشــان را پرداخت نکردند. او 
یادآور شد: در شرایط فعالی حاضر به تعامل با استانداری و 

خیرین و سرمایه گذاران هستیم.

 چالش های مالیاتی و اقتصادی 
اصفهان باید حل شود

 گروه سیاست: اســتاندار اصفهان گفت: برای پیشبرد 
اهداف کلان اســتان در بخش اقتصادی خواستار حمایت 
بخش خصوصی هستیم. مهدی جمالی نژاد عصر پنجشنبه 
در پنجمین مجمع هم اندیشــی نخبگان اصفهان ضمن 
قدردانی از مجموعه بنیاد نصف جهان بابت برگزاری جلسات 
متعدد و پیگیری مسائل و دغدغه های اصفهان است، اظهار 
کرد: تاکنون راهکارهای متعددی برای پیشبرد پروژه قطار 
سریع السیر اصفهان - تهران، تسریع در اجرای این پروژه 
ملی برای بهبود حمل ونقل و نیز حل معضل آب اســتان 
اصفهان به وسیله راهکارهای کوتاه مدت و بلندمدت برای 
تأمین آب شرب و کشــاورزی اندیشیده شده اما این بنیاد 
می تواند در راستای توسعه زیرساخت های حمل ونقل جاده ای 
و ریلی، بهبود و نوســازی جاده ها و خطوط ریلی اســتان 

گام های مؤثرتری بردارد. 
او با اشــاره به همــکاری و تعامل با دولــت و نمایندگان 
مجلس و هم افزایی برای پیگیری مؤثر پروژه های ملی در 
استان تصریح کرد: توسعه انرژی های تجدیدپذیر، احداث 
بزرگ ترین نیروگاه خورشــیدی کشور در اصفهان بخشی 
از اقدامات استان است که نیاز به حمایت بخش خصوصی 
دارد. وی با اشــاره به تخصیص عادلانه بودجه و اعتبارات 
و بازگشت متناســب درآمدهای استان به صورت اعتبارات 
عمرانی و جاری، یادآور شد: توجه به مناطق محروم استان، 
برنامه ریزی و ســرمایه گذاری برای کاهش نابرابری های 
توســعه ای از دیگر موضوعاتی اســت کــه باید با کمک 
بنیاد نصف جهان پیگیری شود. جمالی نژاد گفت: یکی از 
چالش های بزرگ استان اصفهان، افزایش ناعادلانه ضریب 
مالیاتی اســت او گفت: این نابرابری فشار زیادی بر دوش 
مردم اصفهان وارد کرده است و ما بارها در جلسات مختلف 
در تهــران این موضوع را مطرح کرده ایم، اما تاکنون اقدام 
مؤثری انجام نشــده است. او اضافه کرد: به عنوان نماینده 
حاکمیت در اصفهان، از مســئولان می خواهم که در این 
مسیر همراهی کنند و خوشبختانه تیم مدیریتی استان، از 
فرمانداران تا مدیران کل، با دلسوزی و تلاش شبانه روزی در 
حال خدمت رسانی هستند. جمالی نژاد با اشاره به قطعی های 
مکرر برق در استان بیان کرد: در این زمینه استان یک سری 
راه حل های فــوری و بلندمدت تعریف کرده؛ اما در نهایت 
برخی از مسئولان و سایر مدیران عامل شرکت ها می توانند 
در این زمینه هم صدا شوند تا مشکلات به گوش مسئولان 
کشوری برســد. او گفت: ما در اصفهان با مشکل آلودگی 
هوا مواجهیم و این مسئله نه تنها برای محیط زیست مضر 
است، بلکه سلامت مردم را نیز به خطر می اندازد و دولت باید 
هرچه سریع تر راه حلی برای این موضوع ارائه دهد. استاندار 
در ادامه، با اشــاره به نیاز به سرمایه گذاری در بخش های 
مختلف استان، از دولت و بخش خصوصی خواست تا برای 
رفع مشــکلات اصفهان کمک کنند. او گفت: ما نیازمند 
حمایت دولت و بخش خصوصی هستیم تا بتوانیم پروژه های 
مهمی مانند قطار سریع السیر اصفهان - تهران را به سرانجام 
برسانیم، زیرا این پروژه ها نه تنها به توسعه اقتصادی استان 
کمک می کنند، بلکه می توانند مشکلات حمل ونقل را نیز 
کاهش دهند. او در بخشی از صحبت های خود با حمایت 
از نخبگان و بهره گیری از توان علمی نقش نخبگان در حل 
مسائل اقتصادی و اجتماعی استان، گفت: به دنبال تسهیل 
ســرمایه گذاری بخش خصوصی، کاهــش موانع اداری و 
تشریفات زائد برای جذب سرمایه گذاران هستیم. جمالی نژاد 
در این ادامه این نشســت که با حضور اعضای بنیاد نصف 
جهان همراه بود، گفت: در این مدت چند ماه مرتب در حال 
پمپاژ امید و جلب اعتماد و امید هستیم، بر همین اساس باید 
انسجام، هم افزایی و چسبندگی میان مردم را افزایش داد. او 
افزود: هدف این است که مردم ناامید نشوند و اگر بخواهیم 
شاهد رشد و پیشرفت باشــیم، باید با همدلی و همکاری 
حرکت کنیم. استاندار اصفهان تصریح کرد: همواره تلاش 
بر این بوده که این نگرانی ها را کاهش و شــادابی و امید را 
به جامعه بازگردانیم و در هر جلسه سعی شده راه حل های 
عملی ارائه دهیم که بتوانیم بر مشکلات غلبه کنیم. او ادامه 
داد: در این چند ماه در بازه زمانی دو تا سه هفته، توانستیم 
تیم مدیریتی استان را به طور کامل چینش کنیم که این کار 

ساده ای نبود، اما با همکاری همه، موفق شدیم.

 شرکت های دانش بنیان 
اصفهان بهترین ظرفیت برای 

جهش تولید
 رئیس مجمع نمایندگان استان اصفهان گفت: شرکت های 
دانش بنیان این استان بهترین ظرفیت برای جهش تولید با 
مشارکت مردم است و امسال در این زمینه شروع خوبی رقم 
خورد.  حجت الاسلام محمدتقی نقدعلی در گفتگو با مهر 
با اشاره به اینکه رهبر معظم انقلاب شعار امسال را جهش 
تولید با مشارکت مردم تعیین کرده بودند، اظهار کرد: همه 
می دانیم که اگر در حکمرانی همراهی مردم نباشد بی تردید با 

مشکلات جدی و حتی شکست مواجه می شویم.
 او افزود: باید توجه داشــت کــه اگر ظرفیت های مردمی 
پــای کار بیاید اقتصاد به معنــای واقعی کلمه جهش پیدا 
می کند. نماینده مردم خمینی شهر در مجلس شورای اسلامی 
و رئیس مجمع نمایندگان استان اصفهان خاطرنشان کرد: 
اصفهان پس از تهران و پارک پردیس پایتخت، بیشترین 
شرکت های دانش بنیان را دارد و این ها بهترین ظرفیت برای 

جهش تولید است. 
 حجت الاسلام نقدعلی اضافه کرد: امسال اتفاقات خوبی 
در این زمینه رقم خورده و مســئولان استانی با آغوش باز 
از مشارکت مردم و ظرفیت های مردمی استفاده کردند؛ اما 
تا رســیدن به افق های بلند که پیش روی ما است مسیر 
طولانی داریم. او ابراز کرد: امید اســت با شروع خوبی که 
امسال در زمینه مشارکت مردم در جهش تولید رقم خورد در 
آینده با سرعت بیشتری ادامه یابد تا شاهد رشد و شکوفایی 

استان بیش از گذشته باشیم.

 استیضاح وزیر اقتصاد؛ ادامه 
مسیر بن بست اقتصادی

 یــک عضــو حــزب اعتــدال و توســعه گفــت: 
وزیــر  اســتیضاح  بــا  کــه  می داننــد  مجلســی ها 
ــد  ــاد نخواه ــردم ایج ــت م ــری در معیش ــاد تغیی اقتص
شــد؛ بنابرایــن از مجلــس انتظــار مــی رود راهکارهایــی 
ــه خــروج از بن بســت اقتصــادی  ــد کــه ب ــال کن را دنب
ــو  ــبحانی فر در گفت وگ ــی س ــد.  رمضانعل ــک کن کم
ــاد  ــر اقتص ــتیضاح وزی ــه اس ــان اینک ــا بی ــنا، ب ــا ایس ب
راهــکار حــل مشــکلات اقتصــادی نیســت، بیــان کــرد: 
هــم مــردم و هــم مجلســی ها در جریــان هســتند کــه 
مشــکلات اقتصــادی، یک دســته مشــکلات ریشــه ای 
ــا درمــان ریشــه ای  و اساســی اســت و مادامــی کــه م
ــد  ــود نخواه ــادی بهب ــت اقتص ــم وضعی ــام ندهی انج
یافــت؛ لــذا بــا رفتــن یــک وزیــر اقتصــاد و آمــدن وزیــر 
دیگــری قطعــاً وضعیــت اقتصادی بهبــود پیــدا نخواهد 
ــت  ــرد. همان طــور کــه در ســال های گذشــته و دول ک
ســیزدهم نیــز دیدیــم کــه بــا تغییــر رئیــس کل بانــک 

مرکــزی تغییــری در اقتصــاد ایجــاد نشــد.
Á  چــاره کار، اســتیضاح وزیــر اقتصــاد 

نیســت
 او در ادامــه اظهــار کــرد: واقعیــت این اســت کــه اقتصاد 
کشــور مــا درگیر مشــکلات اساســی اســت و چــاره کار 
اســتیضاح وزیــر اقتصــاد نیســت. بــا جابه جایــی افــراد 

مشــکلات اقتصــادی حــل نمی شــود.
Á  مجلســی ها بــه دنبــال خــروج 

کشــور از بن بســت اقتصــادی باشــند
 نماینــده ادوار مجلــس شــورای اســلامی، تصریــح کرد: 
ــای  ــه به ج ــت ک ــن اس ــی ها ای ــا از مجلس ــار م انتظ
ــد کــه وضعیــت  ــه راهکارهایــی بپردازن ایــن کارهــا، ب
ــاً  ــد. بعض ــارج کن ــت خ ــور را از بن بس ــادی کش اقتص
ــی  ــت فعل ــد وضعی ــی کــه منتق شــاهد هســتیم آقایان
ــی  ــتر نارضایت ــن بس ــتند، از ای ــور هس ــاد کش اقتص

برداشــت های سیاســی می کننــد.
Á  ــه ــرده و ب ــا ک ــل را ره ــده ای اص  ع

می پردازنــد برگ هــا  و  شــاخه 
 ایــن عضــو حــزب اعتــدال و توســعه در ادامــه تأکیــد 
کــرد: درصورتی کــه اگــر کســانی واقعــاً دلســوز نظــام و 
بــه دنبــال بهبــود وضعیت معیشــتی مــردم هســتند باید 
ــال راهکارهــای خــروج از بن بســت اقتصــادی  ــه دنب ب
باشــند. به عنوان مثــال مزایــا و معایــب پیوســتن 
ــردم  ــا م ــد. ب ــن کنن ــردم تبیی ــرای م ــه FATF را ب ب
صادقانــه صحبــت کننــد و راهکارهــای بهبــود وضعیت 
اقتصــادی را مطــرح کننــد. ســبحانی فر افــزود: زمانــی 
ــا  ــول آن ب ــا پ ــم؛ ام ــا صــادرات انجــام می دهی ــه م ک
هزینــه بالایــی بــه کشــور بــاز می گــردد چــه آســیبی 
بــه اقتصــاد کشــور وارد می کنــد. بایــد اقتصــاد کشــور 
ــا وضعیــت مــردم  را از ایــن بن بســت ها خــارج کــرد ت
بهبــود پیــدا کنــد. عــده ای اصــل را رهــا کــرده و صرفــاً 
ــس  ــار از مجل ــد. انتظ ــا می پردازن ــاخه و برگ ه ــه ش ب
ارائــه راهــکار مناســب بــرای خــروج از بن بســت 
اقتصــادی اســت نــه رفتــن بــه ســراغ اســتیضاح وزیــر 

اقتصــاد.

خبــر
 اصفهان عنوان شهر دوستدار سالمند را یدک می کشد

خبــر


